
 

  Memo  

 

 

AAN :  De leden van de  commiss ie Ruimte  

VAN :  Wethouder L.K.  Sni jders  

C.C.  :   

DATUM :  9 oktober 2018  

BETREFT :  Vragen geste ld  in  de commiss ie ru imte van 2 ok tober 2018 over  het  behee r-

kader Afva ls to f fen  2018 -2022 

 

 

 

 
 

1  

A
L
G

 H
S

 0
0

2
 

1
8

-0
2

5
4
8

0
2  *

1
8
-
0
2
5
4
8
0
2
*

 

Ti jdens de  vergader ing  van de commiss ie ru imte van 2 oktober 2018 zi jn  door de f ract ies  vragen 

geste ld  over  het  beheerkader Afva ls to f fen  2018 -2022.   Het  merendeel  van de vragen is  t i jdens de  

vergader ing  beantwoord.  In  deze memo wordt  voorzien in  een beantwoord ing van de geste lde  

vragen.  Voor  de vo l led igheid z i jn  a l le  geste lde vragen opgenomen.   
 

1) In  het  beheerkader wordt  gesproken over  k i lo ’s ,  maar  afva l  wordt  aangeboden in  vo lum e,  past  

het  restafva l  na ver lag ing van de inzamel f requent ie  nog in  de min iconta iner?  
 

De hel f t  van het  hu id ige aangeboden restaval  bestaat  u i t  p last ic  verpakk ingsmater iaa l ,  b l ik  en 

dr inkpakken (PBD).  Daarnaast  wordt  b i jna 40% van het  Groente- ,  f ru i t -  en tu inafva l  (GFT) ,  voora l  

e tensresten aangeboden  b i j  het  restafva l .  Met  he t  scheiden van  PBD en GFT,  inc lus ie f  e tensre s-

ten heef t  een gemiddeld  hu ishoudens op jaarbas is  aan restafva l  39 vo l le  zakken van 60 l i te r .    
 

2) Is  de proe f  in  ’s -Gravenzande,  waarb i j  p last ic  verpakk ingsmater iaa l  en restafva l  gescheiden 

eens per  v ier  weken wordt  ingezameld ,  geëvalueerd?  Wat wordt  de inzamel f requent ie  van PBD in  

het  bu i tengebied?  

 

Bi j lage 1 van het  beheerkader beva t  de evaluat ie  van de  proef  in  ’s  Gravenzande.  Voor de  

eva luat ie  is  gebru ik  gemaakt  van de  inzamelresu l ta ten,  de sor teeranalyses en de meld ingen b i j  

het  Meldpunt  Leefomgeving.  De in  he t  raadsvoorste l  voorgeste lde methode wi jk t  op een  aanta l  

punten af  van de p roef  in  ’s -Gravenzande.  Bi j  de  voorgeste lde inzamelmetho de word t  naast  p las-

t ic  Verpakk ingsmater iaa l   ook b l ik  en dr inkpakken ingezameld,  waarb i j  de inzamel f requent ie  wordt  

verhoogd naar een  keer  per  twee weken.   
 

3) Welke maatregelen  worden genomen om ervoor te  zorgen dat  de aangeboden zakken met  PBD 

geen zwerfvu i l  worden?  
 

Voor de inzamel ing van p last ic  zakken worden kroonr ingen aan l ichtmasten gemonteerd .   

Huishoudens kunnen h ie r  de p last ic  zakken aanhangen.  .Ervar ing b i j  andere gemeenten leer t  dat  

deze methode n ie t  le id t  to t  ext ra  zwerfvu i l .  
 

4) Is  het  wel  hygiën isch om het  restafva l  een  keer  per  v ier  weken in  te  zamelen?  

 

Groente - ,  f ru i t -  en tu inafva l  inc lus ie f  e tensresten  kunnen in  de zomer  s tank  geven.  Di t  a fva l  

wordt ,  net  a ls  nu,  een keer per  twee weken met  de conta iner  voor  g f t  ingezameld.  Afva l  zoals   

lu iers  en incont inent iemater iaa l  kan over last  geven.  Door  d i t  mater iaa l  in  een d ichtgeknoopte 

p last ic  zak weg te  gooien,  kunnen huishoudens de over last  beperken.  Met  hu ishoudens,  d ie  veel  

lu iers  of  incont inent iemater iaa l  hebben wordt  gezamenl i jk  naar een m aatwerkoploss ing gezocht .   
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5) Kan een eventueel  pos i t ie f  resul taat  worden ingezet  voor  het  p laa tsen van ondergrondse ve r-

zamelconta iners?  
 

Een van de maatregelen  u i t  het  beheerkader d ie  nog moet  worden u i tgewerkt  is  het   

vervangen van  bovengrondse voor  ond ergrondse verzamelconta iners .  De  gemeenteraad wordt  in  

de eers te he l f t  van  2019 h ierover  verder  geïnfo rmeerd .  
 

6) Is  de inzamel f requent ie  restafva l  een keer  dr ie  weken,  GFT een  keer per  dr ie  weken en PBD 

een keer per  d r ie  weken onderzocht?  
 

Deze  opt ie  is  n ie t  overwogen,  omdat  h iermee onvoldoende een  verschuiv ing van restafva l  naar  

GFT zal  p laa tsvinden.  Het  e f fect  op de  hoeveelheid restafva l  door  het  aan huis  inzamelen van 

PBD is  te  ger ing (ongeveer 10 k i lo)  om de  ext ra kosten d ie  PBD aan huis  inzamel ing vra agt  te  

dekken.   
 

7) Neemt he t  aanbod van restafva l  op de mi l ieus t raat  n ie t  toe ,  doordat  hu ishoudens daar hun 

restafva l  brengen? 
 

Er wordt  geen toename van ext ra restafva l  op  de mi l ieust raat  verwacht .  Het  is  nu ook a l  n ie t  mo-

gel i jk  om f i jn  hu ishoudel i jk  a fva l  b i j  de mi l ieust raat  in  te  leveren .   
 

8) Wordt  een min iconta iner  papier  verp l icht  voor  laagbouw woningen? 
 

In  eers te ins tant ie  word t  een min iconta iner  voor  papier  n ie t  verp l icht ,  de meeste huishoudens 

hebben een min iconta in er  voor  papier  o f  brengen oud papier  naar een verenig ing of  kerk .  De ve r-

wacht ing is  dat  hu ishoudens d ie  nog geen min iconta iner  voor  papie r  hebben deze a lsnog  wi l len 

hebben.    
 

9) Waarom gaan we PBD aan huis  inzamelen,  terwi j l  de andere s t romen aan huis ,  zo als  GFT en 

papier  nu a l  moei zaam gaan?  

 

Ui t  onderzoek door RW S bl i jk t  dat  het  ver lagen van de inzamel f requent ie  van het  restafva l  e rvoor 

zorgt  dat  zeker GFT beter  word t  gescheiden.  Om het  ver lagen van de inzamel f requent ie  restafva l  

mogel i jk  te  maken is  het  nodig een vo lumineuze s t room, zoals  PBD  aan huis  in  te  zamelen.   
 

10) Een aan ta l  gemeenten zet  in  op de doels te l l i ng 75% afva lscheid ing in  2020,  waarom k iest  

West land n ie t  voor  deze  doels te l l ing?  

 

Deze  doels te l l ing betekent  dat  W est land per  inwoner maximaal  111 k i lo  restafva l  mag hebben.  Om 

hier  op kor te  termi jn  aan  te  kunnen vo ldoen zouden forse maatregelen ,  zowel  in  service (  nog 

verder  ver lagen inzamel f requent ie  resta fva l )  o f  met  d i f tar  nodig z i jn .   
 

11) Kan een  huishoudens in  een kern ook voor een min iconta iner  voor  de  inzamel ing van PBD 

kr i jgen? 

 

Nee,  d i t  is  nu  n ie t  mogel i jk .  De inzamel ing met  m in iconta iners  is  a l leen rendabel  a ls  er  veel  hu i s-

houdens in  dezel fde buurt  gebru ik  maken van een min iconta iner  voor  de  inzamel ing van PBD.  
 

12)  Worden de huid ige verzamelconta iners  nu ook geschik t  vo or  de inzamel ing van PBD? 
 

De huidige verzamelcontainers voor plastic blijven voorlopig bestaan. Hier kan straks naast plastic verpak-

kingen ook blik en drinkpakken inleveren. Dit kan nu nog niet omdat hierover met de inzamelaar afspraken 
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moeten worden gemaakt om te voorkomen dat de container ineens vol zit. Wanneer dit wel mogelijk is wor-

den huishoudens  daar via de huis-aan-huisbladen over geïnformeerd. 

 

13) Moeten inwoners eens per  4  weken twee bakken bui ten ze t ten en komen dan twee voertu igen 

langs om het  a fva l  in  te  zamelen,  hoe  is  de prakt ische u i twerk ing?  
 

De n ieuwe inzamelroutes worden met  de  contrac tpar t i j  voor  he t  inzamelen van huishoudel i jk  a fva l  

nader u i tgewerkt .  
 

14) Wat  zi jn  de ext ra kosten a ls  we resta fva l  eens per  2  weken b l i jven inzamelen?  

 

De ext ra kosten b i j  een inzamel f requent ie  voor het  restafva l  een keer per  twee weken bedragen 

ie ts  meer dan €1.000 .000.  Een deel  van de kosten bestaat  u i t  kosten voor het  aan huis  inzamelen 
van PBD. Met  het  handhaven van de  huid ige inzamel f requent ie  voor r estafva l  zu l len huishoudens 

n ie t  worden  gest imuleerd om afva l  beter  te  sche iden.  De to ta le  hoeveelheid restafva l  za l  daardoor 

beperkt  da len.  Het  andere deel  van de ext ra kos ten bestaat  daarom ui t  ext ra  kosten voor het   

verwerken van restafva l .   
 

15) Is  ook bekeken of  hu ishoudens de ru imte hebben voor ext ra min iconta iners ,  is  in  het  voors te l  

meegenomen dat  n ie t  ieder  hu ishouden genoeg ru imte  b innenshuis ,  maar ook bui tenshuis  heef t  

om afva l  te  scheiden?  

 

A l leen woningen in  het  bu i tengebied kr i jgen een  ext ra  m in iconta iner  voor  PBD. Huishoudens met  

laagbouwwoningen kr i jgen  p last ic  zakken.  Over het  a lgemeen zi jn  woningen in  W est land  

vo ldoende g root  om afva l  op e igen ter re in  op te  s laan.   
 

16) Hoe weten inwoners wanneer zi j  welke bak zi j  moeten  bui ten zet ten ,  kan  h ier  meer eenheid  in  

worden aangebracht  net  zoals  in  Den Haag,  waar  a l les  in  een conta iner  wordt  gegooid?  
 

West land is  n ie t  vergel i j kbaar met  een gro te s tad zoals  Den Haag.  W est land kent  veel  minder 

hoogbouw en de  woningen zi jn  gemiddeld  grote r  dan in  Den  Haag.  Grote  s teden,  zoals  Den Haag  

kennen een heel  andere  afva lproblemat iek dan een mat ig  vers tedel i jk t  gebied zoals  W est land.  De 

s i tuat ie  is  daarom niet  vergel i jkbaar.   
 

17) Z i jn  de c i j fe rs  in  het  beheerkader actueel ,  want  nu l i jk t  het  a lsof  nog helemaa l  n ie t  wordt  ge-

scheiden? 

 

De c i j fers  in  he t  beheerkader z i jn  gebaseerd op  de sor teeranalyses en de aangeboden hoevee l -

he id afva l  b i j  de d iverse verwerkers  over  de afge lopen jaren.  
 

18) In  het  voors te l  s taat  de inzamel f requent ie  voor het  PBD n ie t  genoemd, in  het  beheerkader 

s taat  de inzamel f requent ie  wel ,  moet  h ie rover  n ie t  beter  worden gecommuniceerd?  
 

De inzamel f requent ie  voor PBD wordt  een  keer per  twee weken.  Het  wi j z ig ingen van  de inzame l-

f requent ie  vraag t  een aanpass ing van de Afva ls to f fenverordening.  In  het  raadsvoorste l  voor  deze 

aanpass ing worden a l le  gewi jz igde inzamel f requent ie  opgenomen.   
 

19) Met  aan huis  inzamelen van PBD nemen de inzamelkosten toe,  wegen de ext ra kosten op   

tegen de baten?  

 

De kosten d ie  worden gemaakt  voor  het  ext ra  inzamelen va n PBD aan huis  wegen op tegen de 

vermeden verwerk ingskosten voor restafva l .   
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20) Is  het  mogel i jk  de f requent ie  voor resta fva l  o f  GFT in  de zomer te  verhogen?  
 

Een van de maatregelen  u i t  het  beheerkader is  een p i lo t  met  d iverse maatregelen om de GFT i n -

zamel ing te  verbeteren .  Het  verhogen van  de f requent ie  voor de inzamel ing van GFT is  daar één 

van.  
 

21) Is  b i j  zwerfvu i l  ook aandacht  voor  de overvo l le  a fva lbakken na een evenement ,  waar   

par t ic ipat ie  n ie t  mogel i jk  is ? 
 

De zwer fafva lproblemat iek wordt  b ree d aangepakt ,  waarb i j  de in  het  beheerkader genoemde  

gebieden pr ior i te i t  hebben.  De zwerfafva lvergoeding is  bedoeld om gemeenten f inanc iee l  te   

onders teunen b i j  de zwerfafva lproblemat iek en b iedt  daarmee een eers te  aanzet ,  maar za l   

onvoldoende zi jn  om het  probleem vol led ig op te  lossen.   

 

22) In  het  beheerkader s taat  dat  West land meer afva lbakken heef t  dan landel i jk  gemiddeld,  mar 

kun je  d i t  zo vergel i jken?  

 

Deze  vergel i jk ing geef t  een eers te ind icat ie ,  waarb i j  er  b innen W est land p lekken zi jn  met  te  veel  

o f  te  wein ig  afva lbakken.  In  de komende per iode  wordt  onderzocht  op we lke locat ies  een afva lbak 

nodig is  en waar ju is t  n ie t .   

 

23) Moeten n ie t  a l le  maatregelen d ie  in  het  beheerkader worden genoemd worden opgenomen in  

het  raadsvoorste l?  
 

De over ige maat rege len,  zoals  deze zi jn  beschreven in  he t  beheerkader betref fen u i tvoer ing s-

maatregelen,  waarvoor geen raadsbes lu i t  nodig i s .  Het  mandaat  h iervoor l ig t  b i j  het  co l lege B&W , 

zoals  vastgelegd in  de Afva ls to f fenverordening .  Wanneer b i j  de u i twerk ing van deze maat regelen 

b l i jk t  dat  een raadsbes lu i t  a lsnog nodig is ,  wordt  een voors te l  aan de raad voorgelegd.  

 

24)  Wat  wordt  bedoeld met  een  conta inermanagementsysteem, wat  word t  met  deze  gegevens  

gedaan,  waarom zi jn  de huid ige barcodes n ie t  gebru ik t?  

 

De nadere u i twerk ing voor een conta inermanagementsysteem vindt  p laats  in  de eers te he l f t  van 

2019.   

 

25) Wat  wordt  bedoeld met  een  toegangspas voor de mi l ieust raat ,  is  bekend hoeveel  a fva l  vanu i t  

andere gemeente op de mi l ieust raat  worden gebracht ,  wat  zi jn  de kosten voor de invoer ing,  we-

gen de kosten op tegen de baten?  

 

De nadere u i twerk ing voor deze maatregel  v ind t  p laats  in  de eers te he l f t  van 2019,  waarb i j  in  

ogenschouw wordt  genomen dat  de gemeente op  termi jn  de huid ige mi l ieust raten wi l  centra l iseren 

op een n ieuwbouwlocat ie  

 

26) Wat  wordt  bedoeld met  de zin  in  het  raadsvoorste l :  “ De voorgeste lde inzamelmethode ‘ laa g-

f requent  inzamelen res tafva l ’ kent  een hoge f lex ib i l i te i t ,  waarb i j  a ls  de techniek voor nascheid ing 
verbeter t ,  de  overs tap snel  kan worden  gereal iseerd ”? 
 

In  de b i jeenkomsten van  de raadswerkgroep hebben verschi l lende f ract ies  aangegeven  

voors tander te  z i jn  van nascheid ing.  De techniek van nascheid ing is  nog  onvoldoende ontwikkeld  

om een oploss ing te  b ieden voor de hergebru ik  van waardevol le  g rondstof fen,  zoals  GFT,  papie r ,  

g las en text ie l .  De ontwikkel ingen s taan echter  n ie t  s t i l .  De inzamelmethode laagfrequent  

inzamelen resta fva l  kent  lage investe r ingskosten ,  waardoor een eventuele toekomst ige overs tap 

naar nascheid ing geen f inanc iee l  r is ic o kent .   
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27) Hoe wordt  de communicat ie  naar inwoners verbeterd,  wordt  h ierb i j  aan handhaving gedacht ,  

genoemd worden de afva lcoaches,  hoeveel  a fva lcoaches worden er  ingeze t?  
 

De communicat ie  naar inwoners is  onderdeel  van  de nadere u i twerk ing van het  voors te l .  
 

28) Hoe k r i jgen huishoudens  de zakken voor PBD?  
 

Met de inzamelaar  moeten nog afspraken worden gemaakt  over  de verspre id ing van p last ic  za k-

ken aan inwoners.  
 

29) Is  er  ook aandach t  voor  a fva lscheid ing b i j  hoogbouw?  
 

Huishoudens in  de hoogbouw kunnen resta fva l  weggooien in  een verzamelconta iner  op dezel fde 

manier  a ls  nu.  Plast ic  verpakk ingen,  b l ik  en dr inkpakken kan ook worden weggebracht  naar een 

van de verzamelconta iners  in  de buurt .  De  gemeente gaat  de komende t i jd  onderzoeken hoe het  

gescheiden aanbieden van gf t  inc lus ie f  e tensresten,  en papier  b i j  hoogbouw kan verbete ren.  
 

30) De evalua t ie  van het  voors te l  s taat  gepland  voor het  3
e
 kwartaa l  2020 ,  kan d i t  snel ler?  

 

De u i twerk ing van het  voors te l  v raagt  zes maanden voorbere id ing,  zoda t  in  mei  2019 de  

implementat ie  gefaseerd  kan s tar ten.  De keuze voor gefaseerd implementeren is  gekozen om  

ind ien nodig tussent i jds  te  kunnen b i js turen.  De to ta le  implementat ie  neemt een  jaar  in  bes lag.   

Het  duur t  en ige t i jd  voordat  hu ishoudens gewend zi jn  aan  de n ieuwe inzamelmethode.  Om een 

goed beeld te  kr i jgen  van het  e f fect  van de  n ieuwe inzamelmethode is  het  nodig dat  hu ishoudens 

langere t i jd  de n ieuwe inzamelmethode hebben e rvaren.  

 

31) Kunnen bestaande voorzien ingen worden omgebouwd tot  voorzien ing  voor lu ier inzamel ing?  

 

Deze opt ie  wordt  zeker  overwogen  en meegenomen in  de nadere u i twerk ing van het  voors te l . .  

 

 

 

 

 

 

 


